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Referat bestyrelsesmøde, Lystrup-Elsted Dagtilbud 
 

Tid: 15. marts 2021 kl. 19.00-21.30 
Sted: Teams via invitation 
 

Mødeleder: Bente 
Ordstyrer: Gitte F. 
Referent: Anna 
 

Forberedelse: 
 

Mødedeltagere 
Bestyrelsen 
Afbud fra: 
Kristina Hansen 
Jannie  
 

Dagsorden 
 

Metode Formål Afsat tid Ansvarlig 

1. Regnskabsåret 2020 Orientering  
 
 

Bente orienterer om dagtilbuddets afsluttede regnskab for 2020 og 
opstart af budgettet for 2021  

Kl. 19.00-19.15 
 
 

Bente 
 
 

Bente orienterer om regnskabsåret 2020. Eftersender regnskabet til bestyrelsen og opfordrer bestyrelsen til at orientere sig i denne. I denne er der 
regnskab for både det samlede regnskab for dagtilbuddet og de enkelte afdelinger.  
Overskud på 0,54 %  
Samlet overskud på 2,2 Mio kr.  
Overskud ved årets udgang 1.793000 kr.  
2,1 mio. kr. til ekstranormeringer grundet Corona. Det er mange penge, som skal fordeles til enten opkvalificering eller bemanding. Besluttes 
centralt fra.  
Regnskabet er afsluttet og godkendt af Aarhus Kommune.  
 
Bente orienterer om ny arbejdstidsaftale. 
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- Orienterer om, hvad det betyder for planlægningen af tiden med børnene.  
- Blandt andet betyder det, at vikarer skal ansættes på 37 timer, hvilket ikke logistisk set giver mening.  
 

2. Kostordning Drøftelse - Kommende frokostordning – leverandørudbud 
- Valg af egenproduktion i afdelingerne 

 

Kl. 19.15-19.45 Bente 

Der er ikke meldt noget ud ift. en kommende kostordning fra Aarhus Kommune. Det eneste, der ligger fast er at Børneuniverset ansætter en 
køkkenmedarbejder i deres produktionskøkken. Runde fra bestyrelsen om holdning til kostordning.  
Hurlumhejhuset: med på kostordning og siger det fra, når køkkenet i huset er optimeret. Både forældre og personale vil gerne have 
egenproduktion, men der er et stykke vej derhen.  
Elsted Børnehus: Vil gerne have kostordning  
Ørnereden: Har kostordning, men har ikke været tilfredse med Frk. Laura og har derfor valgt at gøre kostordning til et fokuspunkt i forældrerådet. 
Holdningen er at det er dyrt ift. kvaliteten. Vil gerne undersøge, hvilke alternativer, der findes. Forældrerådet har været overraskede over, at man 
skal melde tilbage til leverandør om man vil fortsætte. Vil gerne at kostordning bliver et tema i både forældreråd og bestyrelse.  
Hasselhaven: Bakker om forslaget om et øget fokus på kostordningen.  
Godthåb: Skal ikke have kostordning. 
Blomsterhaven: Forældrerådet har fokus på kostordningen og oplever en del mangler i kostordningen. Derfor er der nu i afdelingen fokus på at 
registrere om leverandøren lever op til aftalen.  
Børneuniverset: Skal finde en midlertidig løsning indtil det nye produktionskøkken er på plads.  
Lystruplund: Kostordning fylder, fordi man ikke har haft ordning tidligere. Har talt om udbud i forældreråd og har talt om mulighed for at lette 
eftermiddagsmaden på den ene eller den anden måde.  
 
Det er en mulighed, at et hus med produktionskøkken kan producere til de andre huse, men det er ikke sikkert på hvilket niveau.  
Spørgsmål til hvordan udbud fungerer  
Bentes svar: Hvis ikke man laver indsigelser, så fortsætter den igangværende kostordning. Det har været en overraskelse for mange. For udbuddet 
gælder, at man gerne må søge andre aftaler, men da det ligger meget sent, så kan det ikke nås til tiden.  
 
Ønske fra bestyrelsen om, at der bliver indgået dialog med Aarhus Kommune om en længere frist.  
Konklusioner:  
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- Ønske om at Mia Kragelund fra Aarhus Kommune kan deltage på et bestyrelsesmøde. Bente laver aftale herom. 
- Beslutning om at kost er et tilbagevendende punkt på bestyrelsesmøderne og i forældrerådet for at sikre, at det bliver løftet til et 

tilfredsstillende niveau.  
- Bente kontakter Aarhus Kommune vedrørende madaftaler, procesplan herom og sender status til bestyrelsen.  

 

4. Nyt fra 
forældrerådene 

Orientering Tilbagemeldinger, opmærksomhedspunkter og ønsker fra 
forældrerådene herunder Corona  
 
Medbring 1-2 highlights fra jeres forældrerådsmøde i afdelingen. 
 

Kl. 19.45-20.15 Alle 

Elsted Børnehus: Har talt om personalesituation. Der har været forandringer i afdelingen blandt andet med ny pædagogisk leder, men der er ved at 
være ro på igen. Synes at Corona-situationen har fundet et leje og stemningen i forældrerådet omkring Corona er generelt positiv i modsætning til 
foråret, hvor det var mere presset. Mangler snakken med de andre forældre i garderoben. Ønsker  
Dagplejen: Har talt om hvorvidt trivslen i dagplejen er god gennem Corona. Derfor har de i dagplejen forsøgt at strukturere kontakten kolleger 
iblandt på trods af Corona. Har fokus på opdatering af fysisk læringsmiljø i legestuen.  
Hurlumhejhuset: Har ønske om at forældrene i højere grad melder ud i forvejen, hvad tid de henter/bringer, fordi det i sidste ende vil kunne gøre 
det muligt at bruge ressourcerne bedre.  
Hasselhaven: Havde et kort møde grundet afbud. Har blandt andet talt social kapital og om resultatet af undersøgelsen kan blive kommunikeret ud 
til forældrene. 
Mette: Har stort fokus på kost i forældrerådet. Har talt om at lave en procesplan for. Har talt om hjemmesiden. Har talt om, at man gerne vil gøre 
hjemmesiden mere personlig. Har talt om, hvad man gerne vil med hjemmesiden. Der er meget uvished omkring Aula, hvilket giver anledning til 
bekymring for, hvordan det skal implementeres. Forespørgsel om komme / gå-tider er en del af Aula.  
Godthåb: Oplever en generel Corona-træthed blandt personale og forældre. Efterspørger status på den ugentlige Coronaudmelding. Har ønske om 
fokus på Aula og ønske om en strategi. Bekymring for, at det forlyder, at det er svært at lægge billeder på Aula. Oplever, at der ikke bliver meldt ud 
omkring komme-gåtider i afdelingen. Forældrerådsformand har taget teten på at kontakte forældrene vedr. dette.  
Blomsterhaven: Har talt om Aula, også stor uvished herom. Mangler også kontakten forældrene imellem grundet Corona.  
Børneuniverset: Der går vigtig kommunikation tabt forældre og personale imellem grundet Corona. Oplever at det bliver svært at tage snakke, når 
man afleverer udenfor. Oplever at børnene kører træt i relationerne med hinanden, fordi de er i de samme grupper.  
Ørnereden: Kostordning har fyldt meget i forældresnakkene.  
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Svar fra Bente på spørgsmål fra statusrunden:  

- Det er ikke muligt at lægge hele målingen af Social Kapital ud til forældrene.  
- Coronabrev til forældrene sendes ikke længere hver uge, men kun hvis der sker nogle større ændringer i situationen omkring Corona. Bente 

sender Coronabrev ud til forældrene inden påske.  
 

5. Nyt fra dagtilbuddet Orientering Bente orienterer kort om nyt fra dagtilbuddet: 
- Social Kapital for det samlede dagtilbud 
- Pædagogisk læreplan status 
- Ansættelser af pædagogiske ledere  

 

Kl. 20.15-20.30 Bente 

- Festlig fredag i dagtilbuddet med banko for at styrke personalets kollegarelationer.  
- Resultat af måling af social kapital i dagtilbuddet. Ser fornuftig ud. For samtlige medarbejdere i dagtilbuddet er stærkere 

læringsfællesskaber rød. Det går desuden igen i målingen at medarbejderne savner at være sammen. MED-udvalget arrangerer i den 
kommende periode arrangementer for personalet for at styrke trivslen iblandt personalet. – Det er generelt, at Corona bliver afspejlet på 
Social kapitalmålingen.  

- Pædagogisk Læreplan: Stort samlet personalemøde (på teams) vedrørende PL, hvor der er oplægsholdere, workshops og hvordan man 
skaber læring igennem hele dagen. Blandt andet fokus på dataindsamling og progressionsmodel. Konkret eksempel: Hvordan skaber man 
bevidsthed om den læring, der ligger i overgangen fra frokost til legeplads til putning.  

- Børns sprog: Lystrup-Elsted dagtilbud har deltaget i forskningsprojekt. De seneste data i projektet viser, at det sproglige læringsmiljø er 
steget i kvalitet.  

- Dagtilbuddet har modtaget 300.000 til opgradering af udendørsarealer.  
- Der bliver afholdt ansættelsessamtaler til den ledige stilling som PL i Lystruplund på torsdag d. 18. marts.  
- Som medarbejder i Aarhus Kommune må man ikke tage på tur med børn medmindre man har et opdateret førstehjælpskursus. Det kan 

grundet Corona ikke lade sig gøre pt. Og det giver nogle udfordringer indtil der bliver åbnet for førstehjælpskurserne igen.  
 

 

6. Eventuelt og 
opsamling 

 - Gennemgang af highlights fra dagens møde 
- Punkter til kommende dagsorden 

Kl. 20.30-20.45 Alle 
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Afbud meldes til Bente på mail bejon@aarhus.dk eller mobil 2920 4129.  
 
 
 

 

- Der er balance i økonomien med et fint lille overskud.  
- Snak om frokostordning giver anledning til dialog med Aarhus Kommune  
- Status på Socialkapital og Corona sendes ud til forældrene  
- Status på ledelse i Lystruplund. Der afholdes ansættelsessamtaler til ny PL i Lystruplund 

 

7.  Arbejdsgrupper  Forslag: Dette punkt udgår  Kl. 20.45-21.15 Arbejdsgrupperne 

mailto:bejon@aarhus.dk

